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Trafikudvalget har i brev af 15. juli 2011 stillet mig følgende spørgsmål 1726 
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 1726:

"Ministeren bedes gøre rede for årsagen til, at den indførte ordning om 
pilotelevers forudbetaling for undervisning ikke gøres obligatorisk for 
flyveskolerne?"

Svar:

Transportministeriet overvejede muligheden for at gøre ordningerne 
obligatoriske, og det blev drøftet i den arbejdsgruppe, der analyserede 
problemstillingen vedrørende pilotelevers forudbetaling til flyveskoler.

Konklusionen blev, at det var mest hensigtsmæssigt at indføre frivillige 
ordninger, da erfaringer fra området viser, at dialog og samarbejde om aktuelle 
problemstillinger giver de bedste resultater i forhold til anvendelsen af 
ressourcer. Frivillige ordninger kan desuden træde i kraft umiddelbart, mens 
lovgivning på området ville betyde, at en ordning først kunne træde i kraft 
senere. Endelig forventes der EU-regler på området inden for nogle år, og det 
vil være uhensigtsmæssigt at etablere ny dansk lovgivning kort tid forinden.

Det er på den baggrund besluttet at indføre frivillige ordninger.

Hvis ordningerne viser sig ikke at have den ønskede effekt, vil jeg genoverveje 
muligheden for eventuelt at fastsætte krav gennem lovgivningen.

Det kan afslutningsvis oplyses, at de 4 største flyveskoler i Danmark har 
tilsluttet sig ordningen, hvor man ikke modtager forudbetaling for 
undervisningen. Herudover har en flyveskole tilmeldt sig ordningen med 
bankgaranti.

Med venlig hilsen

Hans Chr. Schmidt
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